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Ordinær generalforsamling i Grundejerforeningen Østergårdsparken, Ugelbølle 
 

Referat 
 
Formand Steen Myrwick (nr. 21) bød velkommen, og startede med at konstatere at denne ordinære ge-
neralforsamling var beslutningsdygtig. Dagsordenen blev efterfølgende vedtaget. 
 
 
1. Valg af dirigent og referent 
 
Bestyrelsen foreslog Knud Riis (nr. 33) som dirigent på generalforsamlingen, og Rasmus Kjærgaard som 
referent. Begge blev valgt uden modkandidater. 
 
Knud (nr. 33) konstaterer at indkaldelsen er udsendt rettidigt. 
 
 
2. Bestyrelsens beretning om det forløbne år 
 
Knud (nr. 33) gav ordet til formanden, der fremlagde bestyrelsens beretning om det forløbne år: 
 
Velkommen til vores anden ordinære generalforsamling.  
 
 
Etablering af vintervedligeholdelsesaftalte 
 
Vi har haft en et-årig aftale med Eskil fra Rodskov. Aftalen skal genforhandles hvert år. Vi har p.t. ingen 
skriftlig aftale, om end arbejdet bliver udført, og dette uden at have betalt for forrige år. Eskil har lovet 
både regning for sidste sæson og tilbud for indeværende år. Vi har ikke modtaget nogen af delene, vi er 
dog mundtligt blevet lovet samme pris næste, som for de to foregående år - (kr. 14.000,- pr. år). 
 
 
Etablering af fællesområder 
 

• Christian Stilling har etableret vores fællesområder, som alle er blevet tilsået med græs. Vi er 
stadig i dialog med Christian Stilling vedrørende allé – beplantning. I første omgang fokuserer vi 
på at få betaling for de ikke plantede træer. Christian Stilling er ikke uvillig, så vi må se, hvilket 
resultat, som vi kommer til. Vi er p.t. blevet enige om, at Christian Stilling beplanter en ca. et me-
ter bredt bed syd for vores anlagte sti med tilsvarende planter, som allerede findes i bedene mod 
syd. 
 

• Oprydning på fortovene 
 

• Renholdelse ind mod fællesarealet, der hvor Knud ikke kan slå med traktoren.  
 

• Varsling om indkaldelse til arbejdsaften i april med rensning af kloakker m.v. på programmet. 
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• Jeg har et par gange set heste på vores veje og på vores sti. Det er ganske ødelæggende for vo-
res dyrt anlagte bussti og helt urimeligt. Det er naturligvis ikke nogen af vores grundejere, da jeg 
ikke går ud fra, at nogen her holder hest, men hvis vi ser det, må vi stoppe de pågældende og 
kraftigt gøre opmærksom på at det er forbudt. Andet ved jeg ikke om vi kan gøre eller skal vi til at 
sætte skilte op? 
 

• Hvordan håndterer vi opgravningerne i forbindelse med installation af fjernvarme? Jeg tænker på 
vores vejbelægning. 
 

• Placering af vores allé - træer, hvis vi skal have nogle. I vej, på fortov, i hække! 
 
 
Opsætning af ”Legende børn” skilt 
 
Er opsat.  
 
 
Opsætning af byskilt 
 
Ligeledes har kommunen lovet at opsætte byskilte ved indkørslerne til LANGKÆR. Dette er ikke sket.  
 
  
Kontakt til Ugelbølle Landsbyråd 
 
Rasmus (nr. 12) fik midlertidigt ordet, og redegjorde for aktiviteterne i forhold til Landsbyrådet: 
 
Kontakten til Ugelbølle Landsbyråd er, i årets løb, foregået på ad hoc basis. Først på året 2008 deltog vi 
på et informationsmøde i Forsamlingshuset, hvor der blev informeret om planerne for fjernvarme samt 
muligheder for bredbånd fra NRGi og Stofa. Her hilste vi samtidig også på repræsentanter fra de fleste 
andre grundejerforeninger i byen.  
 
Henover efteråret har vi drøftet muligheden for at få et vægterfirma til at patruljere i byen, hvilket dog 
vurderes at være svært at organisere i praksis, på by-niveau. Dette begrundes i bl.a. prisen på 75-100 kr. 
pr. husstand pr. måned. Derudover har en del af vejene i byen ikke grundejerforeningspligt, og derfor kan 
man ikke udelukke ikke-betalere fra at få vægterydelsen. Slutteligt fandt vi helt grundlæggende det tvivl-
somt hvad effekten af dette vagtværn er ved at være rundt i byen 4-6 gange i døgnet. Mon ikke hurtigt 
tyvene finder ud af det. 
 
I januar måned fik Landsbyrådet ny formand, i René Povlsen (søn SuperBest), som netop var Landsby-
rådets repræsentant i forbindelse med vægter-projektet. Kontakten til Landsbyrådet er derfor skabt. En 
kontakt, som I, vores medlemmer, også kan gøre brug af. 
 
 
Køb af traktor og buskrydder samt ukrudtsbrænder. 
 
Traktor og buskrydder er nu indkøbt. Mere ved HC under økonomi. 
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Ukrudtbrænderindkøb afventer sommerens komme, vil blive betjent af Ole. 
 
 
Cykelsti Følle – Ugelbølle 
 
Kommunen har vedtaget at etablere cykelsti mellem Følle og Ugelbølle med 1,5 mkr. 2008 og 1 mkr. i 
dette år. Kommer forhåbentlig dette forår. 
 
 
Varsling fra kommunen vedr. overtagelse og dermed betaling af belysningen på hele Østergårdspar-
ken, det drejer sig om: 
 

• Vedligeholdelse og 
• Drift 
• Der er ikke afsat midler til dette i budgettet 

 
 
Afslutning 
 
Som I vil erfare under punkterne vedr. valg af bestyrelse og formand, så er alle villige til at stille op til 
endnu en omgang og det håber jeg meget, at I vil give os lov til.  
 
I samme åndedrag vil jeg gerne takke bestyrelsen for et aktivt og positivt engagement og samarbejde. 
 
Tak for opmærksomheden og hav nu en rigtig god generalforsamling! 
 
Mvh 
Steen 
 
Efter fremlæggelse af beretningen tilføjede Peter (nr. 17), at han har snakket med Torben Olsen, driftsle-
der og daglig leder hos Rønde Fjernvarme. Planen for etablering af fjernvarme i Østergårsparken er pri-
mært at grave i fortovene. 
 
Såfremt parceller i indercirklen skal tilsluttes, er det nødvendigt at grave på tværs i vejen. Det er desvær-
re ikke muligt at skyde stikledningen under vejen pga. dens dimensionen. Asfalten skæres op. Efter ned-
lægning af stikledningen reetablerer Rønde Fjernvarme vejen med midlertidig asfalt. Efter  et halv til et 
helt år fræses den midlertidige asfalt op igen, hvorefter det endelige slidlag etableres.  
 
Umiddelbart har vi ingen sanktionsmuligheder, som sådan, overfor Rønde Fjernvarme i forhold til etable-
ringen. Vi bør dog alle, og samlet som grundejerforening, tilse, at arbejdet bliver udført korrekt, så vi kan 
reklamere i tide, såfremt noget ikke er som det skal være. Peter er gerne behjælpelig med besigtigelse af 
om asfalten udføres korrekt. 
 
Der var følgende kommentarer til bestyrelsens beretning: 
 
Tina (nr. 11) spurgte til om forespørgslen hos politiet vedr. byskilt, kun gælder opstilling i starten af Lang-
kær eller også for Ugelbølle by nede på hovedvejen. Formanden svarede, at forespørgslen kun gælder 
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vedr. byskiltet på Langkær. Byens beskaffenhed gør, at man ikke kan få byskilt i Ugelbølle, da der ikke er 
by nok på begge sider af vejen. Endvidere vil kommunen ikke etablere højresvingsbanen fra hovedvejen 
til Langkær (når man kommer fra Rønde), da det vurderes, at der endnu ikke er trafik nok til denne etab-
lering. 
 
Henrik (nr. 1) spurgte, om det er afklaret, om opstilling af byskilt kunne kombineres med etablering af 
chikane på Langkær. Formanden svarede, at dette ikke umiddelbart er afklaret. Med opstilling af byskiltet 
på Langkær vil der automatisk være en hastighedsbegrænsning på 50 km/t. De planlagte rundkørsler, jf. 
lokalplanen, etableres dog ikke før at det meste byggeri er færdiggjort, herunder især Ugelbølle Park. 
Derudover tilføjede formanden, at der er delte meninger af, om det er en fordel at få Langkær åbnet fra 
Ryomvej. 
 
Slutteligt tilføjede formanden, at etablering af chikane eller bump på vores egen vej kan give problemer i 
forhold til skraldemænd, vintervedligeholdelse osv. 
  
Efterfølgende godkendte generalforsamlingen bestyrelsens beretning. 
 
 
3. Aflæggelse af regnskab underskrevet af bestyrelsen og revisor 
 
Kassereren HC Pedersen (nr. 18) gennemgik regnskab for 2008 samt budget for 2009 og 2010, som var 
fremsendt til alle pr. e-mail forud for generalforsamlingen.  
 
Bestyrelsen indstiller til, at kontingentet for 2009 er det samme som i 2008, dvs. på kr. 1.200,- pr. hus-
stand + kr. 400,- pr. husstand til vejfond fra og med 2009. Begge beløb opkræves pr. 1/5-09. 
 
Knud (nr. 33) spurgte om der er ”styr” på betaling for snerydning. Kassereren svarede, at der er helt styr 
på betaling af snerydning, som afregnes bagud. Knud (nr. 33) roste efterfølgende overblikket i regn-
skab/budget opstillingen. 
 
Morten (nr. 22) spurgte, om der er budgetteret med den mulige elregning for drift af gadebelysningen, 
som omtaltes både i bestyrelsens beretning og under gennemgang af budget. Kassereren svarede, at 
der ikke er budgetteret med denne ekstraregning.  
 
H. C. Martinsen (nr. 25) har aflæst måleren til gadebelysningen, og umiddelbart vurderes forbruget at 
være omkring kr. 28.000,- pr. år i elforbrug. I plenum blev det drøftet, at vi, hvis vi bliver stillet overfor 
dette krav, skal udfordre kommunen på, om det kun er os der skal betale en sådan regning. Herunder 
gælder også evt. udfordring af, hvad grundskyld dækker, når både vej vedligeholdelse og drift af gadebe-
lysning betales i grundejerforeningens regi. 
 
Efterfølgende godkendte generalforsamlingen regnskab for 2008 samt budget og kontingent for 2009.  
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4. Rettidigt indkomne forslag 
 
 
Forslag nr. 1 
 
Bestyrelsen anmoder om ændring af vedtægternes § 12. stk. 4 vedr. indsendelse af forslag til generalfor-
samling fra "senest 28/2" til "senest 14 dage før dato indkaldt i henhold til vedtægternes § 12, stk. 1". 
 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
 
Forslag nr. 2 
 
Ulrik Nielsen foreslår: ”Da der stadig bliver kørt (antaget) 50-70 km/t på den nederste del af vejen vil 
Nikolai og Ulrik forslå, at mulighederne for fartbegrænser /Speed Bumps bliver drøftet. - Vi skulle jo ger-
ne undgå, at der begynder at bliver parkeret trailer og lignende ude på vejen”. 
 
Forslaget gav anledning til en drøftelse af hastigheden, der køres med på Østergårdsparken. Problemet 
er værst ud for Ulrik (nr. 6) og Nikolaj (nr. 7), som i fællesskab vil gøre opmærksom på problemet ved at 
stille forslaget. 
 
Christian (nr. 29) supplerede med, at fartproblemet også er ud for dem, og at det primært er beboerne på 
vejen der kører stærkt.  
 
Deltagerne på generalforsamlingen henstiller til, at beboerne tænker sig om, og ikke selv kører for 
stærkt. DET BURDE IKKE VÆRE NØDVENDIGT med en sådan henstilling. 
 
Steen (nr. 21) fortsatte drøftelsen med at tilføje, at bilisterne skal køre efter forholdene. Omvendt er det 
også forældrenes ansvar at børn, der ikke er store nok til at færdes på vejen, har en sikker færdsel. 
Hvem er det der kører for stærkt? Bare kom ud med det. 
 
Niels (nr. 26) nævnte at vi, som beboere, selv må løse problemet. Hvis det ikke kan lade sig gøre, må vi 
drøfte en endelig løsning f.eks. med bumps. Niels foreslog endvidere, at det måske kunne være en idé at 
uddele en folder, om at man skal køre stille på vores vej. 
 
Knud Erik (nr. 15) spurgte: ”Hvad er stille?” 
 
Henrik (nr. 1) spurgte om man ikke kan henstille til, at der køres f.eks. max. 20 km/t på vejen.  
 
Som afslutning på drøftelsen vedrørende hastighed, besluttede generalforsamlingen at der indkøbes 
klistermærker med 30 km/t, som sættes på børneskiltet, og som forventes efterlevet af alle beboere. 
 
Efterfølgende blev det stillede forslag ikke ført til afstemning.  
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Forslag nr. 3 
 
H.C. Pedersen foreslår: ”Opsætning af lysafskærmning ind mod grundene uden at påvirke lyseffekten på 
vejen”.  
 
Det viste sig, at andre end H. C. Pedersen (nr. 18) også er generet af lampernes skarpe lys.  
 
Forslaget stilles for at drøfte om lamperne skal afskærmes, og for at sikre at afskærmningen bliver ensar-
tet. Vi skal finde en bedre løsning end den nuværende løsning med interimistisk afdækning med pap og 
gaffatape et par steder. Et af forslagene gik på, om der kan laves en metalplade, der stadigvæk kaster 
lyset ud på vejen. 
 
Forslaget om ensartet afskærmning blev vedtaget, og bestyrelsen fik, evt. i samarbejde med H. C. Mar-
tinsen (nr. 25), til opgave at undersøge mulighederne for en løsning. 
 
Efter afstemningen nævnte Niels (nr. 26), at gadelampen udenfor dem ikke virker i ca. 10-20% af tiden. 
Peter (nr. 17) nævnte, at den pågældende lampe skal fejlmeldes til kommunen, så den repareres sna-
rest, og så den er repareret inden vi evt. skal overtage vedligeholdelse af belysning.  
 
Steen (nr. 21) understregede efterfølgende, at vi generelt skal fejlmelde gadebelysningen til kommunen, 
såfremt noget ikke er i orden. Kommunen har jo indtil videre vedligeholdelsen af belysningen. 
 
 
5. Fremlæggelse af budget og fastlæggelse af kontingent samt bidrag til vejfonden 
 
Dette punkt blev behandlet sammen med punkt 3 (se ovenfor). 
 
 
6. Valg af formand for bestyrelsen 
 
Formand Steen Myrwick (nr. 21) blev genvalgt. 
 
 
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter 
 
Næstformand Peder Pedersen (nr. 17) og Rasmus Kjærgaard (nr. 12) blev genvalgt.  
 
Efterfølgende besluttede generalforsamlingen at følge bestyrelsens indstilling om, at vores hidtidige sup-
pleant Ulrik Nielsen (nr. 6) indtræder som bestyrelsesmedlem for 1 år i stedet for Lars Peter Riber Zebis 
(nr. 3), der ikke ønsker at fortsætte i bestyrelsen. 
 
Som ny suppleant valgtes Hans Nygaard (nr. 14), mens René Løt (nr. 10) genvalgtes som suppleant. 
 
 
8. Valg af revisor 
 
Peter M. Bro Koch (nr. 27) blev genvalgt som revisor. 
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9. Valg af revisorsuppleant 
 
Tim Lundby (nr. 19) blev genvalgt som revisorsuppleant. 
 
 
 
10. Eventuelt 
 
Sommerfest/vejfest 
 
Nyt festudvalg blev ikke valgt ved sidste års vejfest. Derfor blev det foreslået at benytte lejligheden til at 
vælge nyt festudvalg. Efter sidste års fest er der ikke nogen penge i festkassen.  
 
Følgende blev valgt til dette års festudvalg: Pørksen (nr. 26), Sauer (nr. 29) og Møller (snart nr. 2) 
 
Knud (nr. 33) nævnte, at han har snakket med vores nabo Bjarne (med hestefoldene) og aftalt oprydning 
i kvas og jordbunken i det ene hjørne af vores fællesareal. Dermed kan der laves et endnu bedre grønt 
område. Området bagved den bagerste række huse er godt til et telt. 
 
Dato for vejfest meldes ud af festudvalget, men datoen forventes at være medio/ultimo juni. 
 
 
Rådgivning om ejendomsskat etc. 
 
Knud (nr. 33) nævnte, at Karsten (nr. 31) har kendskab til et firma, der, på vegne af grundejerne i et an-
det område, har arbejdet med at få nedsat ejendomsskat og grundskyld, herunder at afdække hvad der 
styrer ejendomsvurderingen. Firmaet opererer på no-cure no-pay vilkår.  
 
Materialet fra firmaet blev videregivet til bestyrelsen til videre bearbejdning. 
 
 
Legeplads 
 
Nikolaj (nr. 7) spurgte, om der er interesse for at etablere en legeplads et sted på vores fællesarealer. Vi 
mangler et sted at samles. Placering kan være et svært spørgsmål.  
 
Steen (nr. 21) nævnte, at der reelt er to placeringsmuligheder enten imellem husene eller oppe ved trak-
torskuret. Traktorskuret vurderes til at være den placering der generer færrest. Hvad siger grundejerne 
op til dette fælles areal om dette? 
 
Christian (nr. 29) nævnte, at de ikke umiddelbart har et problem med placering af legeplads bagved dem. 
Christian mente dog, at det skal undersøges, hvor meget plads der er til legepladsen på dette fællesare-
al. 
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Nikolaj (nr. 7) tilbød at sponsorere kr. 5.000,- til legepladsen, evt. i form af materialer, så vi selv kan byg-
ge. Henrik (nr. 1) tilbød også at sponsorere noget til legepladsen.  
 
Henrik (nr. 1) nævnte, at der kræves en godkendelse af legepladsen i forhold til ansvar og sikkerhed. 
Området betragtes sandsynligvis som med offentlig adgang. 
 
Tina (nr. 11) spurgte til, hvad problemet er i at gå op til forsamlingshuset på deres legeplads. 
 
Bestyrelsen fik til opgave at undersøge muligheder, krav, placering etc.  
 
 
Mur ved indkørsel 
 
Knud (nr. 33) spurgte, om bestyrelsen har arbejdet videre med forslaget om en mur med navn på Øster-
gårdsparken placeret ved indkørselen til området  
 
Formanden svarede, at dette, af bestyrelsen, ikke er blevet opfattet som en opgave. Bestyrelsen arbejder 
videre med denne opgave 
 
 
Som afslutning på generalforsamlingen overrakte formanden vin til Knud (nr. 33) for udførelse af dirigent-
hvervet samt som tak for græsslåning i det forløbne år.  
 
 
 
 
 


